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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

Актуально

Ералы ТУГЖАНОВ,
аким Актюбинской области:

ЦЕЛЬЮ ПОДПИСАННОГО МЕМОРАНДУМА О ВЗАИМОПО-
НИМАНИИ И СОТРУДНИЧЕСТВЕ МЕЖДУ АО «НК «ҚТЖ», 
АКИМАТОМ АКТЮБИНСКОЙ ОБЛАСТИ И ТОО «ПЗТМ LTD» 
ЯВЛЯЕТСЯ СОТРУДНИЧЕСТВО ПО ВОПРОСАМ ПОВЫШЕ-
НИЯ ТРАНСПОРТНОЙ ДОСТУПНОСТИ И КОНКУРЕНТОСПО-
СОБНОСТИ БИЗНЕСА В ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОМ СЕКТОРЕ В 
АКТЮБИНСКОЙ ОБЛАСТИ, В ТОМ ЧИСЛЕ СТРОИТЕЛЬ-
СТВО НОВОГО РЕЛЬСОСВАРОЧНОГО ПРЕДПРИЯТИЯ  

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:
ҚТЖ БОЙЫНША КҮН САЙЫН 

СТАНЦИЯДА ЖОЛАУШЫЛАР 
ВАГОНДАРЫН СУМЕН ЖАБДЫҚТАУ 
ЖҰМЫСТАРЫ ЖҮРГІЗІЛЕДІ 

АҚМОЛА ЖТ БӨЛІМШЕСІ 
БИЫЛҒЫ ЖЫЛЫ

АСТЫҚ ПЕН ҰН ӨНІМДЕРІН 
ТАСЫМАЛДАУДЫ ЖОСПАРЛАП ОТЫР 

СЕМЕЙ ЖТ БӨЛІМШЕСНЕ 

КӨМІР ЖЕТКІЗІЛГЕН 

4,8

727,9

28

МЫҢ ТОННА

В течение месяца команди-
рованные работники будут 
работать в новом центре до 
полного укомплектования 
штата, осуществлять кон-
троль передвижения поездов 
и маневровые работы на 
станциях региона. 

– Управление осуществля-
ется благодаря микропро-
цессорной диспетчерской 
централизации, оператив-
но-технологической связью 
и радиосвязью, установлен-
ной в центре и в линейных 
пунктах по всему региону, 
– говорит заместитель началь-
ника по подвижному составу 
РЦУП-3 Северный Кайраткен                              
Ныгыметов.

В текущем году в столице 
создан РЦУП-3 Северный с 
передислокацией диспетчер-
ских кругов Акмолинского, 
Костанайского, Павлодар-
ского и Карагандинского 
отделений ГП. В центре будут 

объединены все службы, 
которые влияют на управ-
ление перевозками. В этой 
связи в числе ключевых 
вопросов на ближайшее 
время являются сохранение 
квалифицированных кадров 
и развитие системы мотива-
ции персонала. По словам 
представителей Цкадр и 
профсоюза отрасли, уже 
сегодня большой процент 
работников изъявил жела-
ние переехать в Астану для 
работы в РЦУП-3 Северный. 
В течение двух лет АО «НК 
«ҚТЖ» по выбору переди-
слоцированного работника 
будет возмещать расходы по 
аренде жилья либо расходы 
по оплате ипотечного займа 
на жилье в Астане. Кроме 
того, предусмотрена финан-
совая помощь при переезде 
в размере одного оклада на 
работника и 25% на каждо-
го члена семьи. Компания 
предлагает благоприятные 
условия труда. К примеру, 
увеличение заработной пла-

ты. Здесь будут учитываться 
стаж и категория работников.

В ходе встречи ответствен-
ными работниками АО «НК 
«ҚТЖ» были даны разъяснения 
по вопросам оплаты труда и 
заработной платы, аренде 
жилья и социальным вопросам.

– Более 15 лет уже работаю 
на железной дороге. Наш 
регион является погрузоч-
ным отделением. Основ-
ную номенклатуру грузов 
составляют уголь и нефть. А 
вот Акмолинское отделение 
обслуживает транзитные 
поезда. Поэтому вопрос пе-
реезда долго обсуждался в 

кругу семьи. Ведь нас, как 
и любого родителя, волнуют 
вопросы устройства детей в 
школу, детский сад, – поде-
лился поездной диспетчер 
Павлодарского отделения 
ГП Азамат Курманов.

Напомним, инновационный 
проект «Центр управления 
движением поездов» успешно 
реализуется с 2018 года. Уже 
через два года в пилотном 
режиме состоялся запуск 
РЦУП-1 в городе Актобе, а с 
конца 2021 подобный центр 
начал функционировать в 
Алматы.
Фото Александра ЖАБЧУКА

ГАРАНТИЯ  ЭФФЕКТИВНОЙ  ДЕЯТЕЛЬНОСТИ
В Центре оценки и развития персонала железнодорожного транспорта в Астане про-
шла выездная встреча с поездными диспетчерами, командированными для работы в                                          
Региональном центре управления движением поездов и инфраструктурой по Северному 
региону. Участие в мероприятии приняли работники трех отделений ГП из Костаная, 
Караганды и Павлодара.

Айлин БАУРЖАН,
Астана

Қазақстанның түкпір-түкпірінен келген жастар 
арасынан компания қызметінің тиімділігін артты-
руға арналған 11 жобаға арнайы стенд жасалып, 
оны жоба авторлары форум ашылар алдында 
ҚТЖ басшыларына таныстырды. Мәжіліс залында 
форумның ашылу салтанатында сөз сөйлеген 
«Самұрық-Қазына» АҚ қоғаммен байланыс,                
әлеуметтік-еңбек қатынастары және еңбек қорғау 
жөніндегі басқарушы директоры Ғибрат Ауғанов 
ҚТЖ жастарының жетістігін жоғары бағалады. 

– Жалпы «Самұрық-Қазына» АҚ тобында 80 
мыңнан астам жастар жұмыс істейді. Соның 
ішінде «Қазақстан темір жолы» компаниясында 
35 мыңнан астам жас маман еңбек етуде. Компа-
нияда жастар саясаты 2010 жылдан бастап жүзеге 

асырылады. Жас мамандар әртүрлі бағыттарда өз 
ойларын іске асырып, жұмыс тиімділігін арттыруда 
жақсы нәтижеге қол жеткізуде. Мәселен, «ҚТЖ-
100 жас есім» жобасы бойынша 66 жас маман 
қызметте көтерілді. 21 жас компанияның ішкі 
жаттықтырушыларына айналды. Корпоративтік 
волонтерлік бойынша 2020 жылдан бастап ҚТЖ 
жастары 5 мыңнан астам акциялар мен іс-шара-
ларды өткізді, – деді Ғ.Ауғанов. 

Жастар құрылтайының ашылуымен құттықтап 
сәттілік тілеген «ҚТЖ» ҰК» АҚ Аппарат басшысы 
Серік Кеулімжаевтың айтуынша, ұлттық компа-
ния жас буынды дамытуға бағытталған ауқымды  
жобаларды алдағы уақытта да  жалғастыра береді.   

Жастар саясаты жүргізіліп келе жатқан 12 жылда 
ҚТЖ-да 60 мыңнан астам жас теміржолшылар 
кәсіби және жеке дамуға бағытталған іс-шара-
ларға қатысқан. Осы аралықта 2 мыңнан астам 

жас маман компанияның «Сен болмасаң, кім?» 
жастар корпоративтік лагеріне қатысып, түрлі 
марафондарда салауатты өмір салтын сақтау және 
насихаттауда үлгі көрсетіп келеді. ҚТЖ-ның Көңілді 
тапқырлар құрама командалары тек компания 
көлемінде ғана емес, елімізде танымалдығы артқан.  
Осы аралықта 500-ге жуық жас теміржолшылар 
«Жас үздік маман» байқауында бақ сынап, «Жоба 
менеджменті» сайысына 7 мыңнан астам жас 
маман қатысып, басқару машықтарын үйренген.  

Топ-менеджерлермен панельді пікір-сайыстан 
соң жастар қазақстандық танымал продюсер Азат 
Әбікенмен кездесті. Сондай-ақ сарапшы Лариса 
Чистоедова жастарға «Ресурстылықты басқару» 
тақырыбында шеберлік сабағын өткізді. Ал кешкісін 
«Өңірлер визиткасы» таныстыру бағдарламасында 
әр аймақтан келген жастар өздерін таныстырды. 

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ЖАСТАР  ФОРУМЫ  ШЫМЫЛДЫҒЫН  ТҮРДІ
ҚТЖ-ның дарынды да қабілетті жастарының басын қосқан ХІ Республикалық форум 
шымылдығын түрді. Дәстүрлі форумға темір жолда еңбек ететін 250 астам жас жина-
лып, алдағы үш  күнде білім жетілдіріп, біліктілігін сынға салатын болады.   

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

МЛН ТОННА

Қазақстандық жүк жөнел-
тушілерге контейнерлік тасы-
малдарды Солтүстік – Оңтүстік 
дәлізі бойынша ұйымдастыру 
мүмкіндіктері ұсынылды. Бұл 
туралы ҚТЖ-да өткен Қазақстан 
мен Иран теміржол әкімшіліктері 
және қазақстандық бизнес өкіл-
дері қатысқан дөңгелек үстелде 
сөз болды.   

Дөңгелек үстелде Иран теміржол 
әкімшілігі қатысушыларға сапалы 
сервис, бәсекеге қабілетті тарифтік 
шарттар және Иран арқылы құрлық 
дәлізімен маршруттық жылдамдықты 
арттыру бойынша бастамаларын 
ұсынды. Айта кету керек, Иран 
бағытының келешегі зор. Бүгінгі 
таңда Қазақстан мен Иранның 
теміржол әкімшіліктері өзара тран-
зиттік-көліктік қарым-қатынас 
саласында үлкен жұмыс атқарды, 
сонымен бірге одан әрі даму үшін 
зор әлеует сақталып отыр.

Бүгінде аталған дәлізді дамыту 
үшін бірыңғай мультимодальды 
оператор құруға бастама көтерілу-
де. Бұл өз кезегінде басқарудың 
бірыңғай жүйесін құрып, кешенді 
қызметті ұсынуға, икемді баға қа-
лыптастыру және теңіз фрахтымен 
салыстырғанда бәсекеге қабілетті 
мөлшерлеме құруға мүмкіндік 
береді. Сонымен қатар бұл инве-
стициялық тәуекелдерді азайтуды 
және осы дәлізге қатысушы елдердің 
мақсат-мүдделерін біріктіруді 
қамтамасыз етеді. Осы орайда Қа-
зақстан тарапы ынтымақтастыққа 
және бірлескен жобаларға қатысу 
бойынша ұсынымдарды қарасты-
руға дайын. 

Ұлан ОРАЗ

БОЛАШАҒЫ 
ЗОР ЖОБА

КОМПАНИЯДА ҚЫЗМЕТКЕРЛЕРДІҢ ҚАУІПСІЗ ЖӘНЕ ҚОЛАЙЛЫ ЕҢБЕК ЖАҒДАЙЫ МЕН САНИТАРЛЫҚ-САУЫҚТЫРУ 
ІС-ШАРАЛАРЫН ЖАҚСАРТУДЫҢ КЕШЕНДІ ЖОСПАРЫ БЕКІТІЛДІ. БҰЛ ЖОСПАР ЕҢБЕК ЖАҒДАЙЫН ЖАҚСАРТУҒА, 
ӨНДІРІСТІК ЖАРАҚАТТАНУДЫҢ АЛДЫН АЛУҒА, ЕҢБЕКТІ ҚОРҒАУДЫ НАСИХАТТАУҒА СЕПТІК ЕТЕДІ

Ғалибек АМАНБАЕВ,
«Вагонсервис» АҚ бас директоры

Өңірлік пен жергілікті атқарушы 
билік өкілдерін «S.G.M-group» ЖШС-нің 
бас директоры Бауыржан Ескермесов 
күтіп алып, кәсіпорынды аралатты. 
Кәсіпорын басшысы еңбек өнімділігі 

мен жұмысшылар жағдайы, өндірістік 
қауіпсіздікті сақтай отырып, табысты 
еселеу арқылы өңір экономикасына 
қосылып жатқан үлес туралы әңгімеледі.   

Айта кетейік, сексен жылдан астам 
тарихы бар байырғы теміржол ме-
кемесі, бүгінде «S.G.M-group» ЖШС 
аталатын кәсіпорын ВЛ80С, ВЛ60, 

ВЛ40М сериялы ескі және жаңа 
заманауи үлгідегі KZ8А сериялы 
электровоздар мен ТЭМ-2 тепловоз-
дарына техникалық сервистік қызмет 
көрсетумен айналысады. Сондай-ақ, 
бұл кәсіпорын жолаушылар вагонда-
рын деполық және күрделі жөндеуден 
өткізуге де қауқарлы.

КӘСІПОРЫН  ЖҰМЫСЫМЕН  ТАНЫСТЫ
Түркістан облысы әкімінің орынбасары Ермек Кенжеханұлы Арыс қаласына жұмыс 
сапары барысында бірнеше теміржол мекемелерінде болды.  Соның бірі – теміржол 
машиналарына сервистік қызмет көрсететін «S.G.M-group» ЖШС жұмысымен жан-
жақты танысты.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Арыс

С января по ноябрь 2022 года 
АО «НК «ҚТЖ» достигло очеред-
ного исторического максимума в 
грузообороте – 224,3 миллиарда 
тонно-километров, что на 6% 
превышает показатель анало-
гичного периода прошлого года. 

За 11 месяцев этого года пе-
ревезено 261,9 миллиона тонн 
грузов, и порядка 21 миллиона 
из них – транзитные. Внутренние 
перевозки достигли 152,4 мил-
лиона тонн, экспортные – 71,8 
миллиона, импортные – 16,7 
миллиона. 

Рекордный рост демонстрирует 
контейнерный транзит – он уже 
достиг одного миллиона ДФЭ. 
Если учесть тот факт, что пере-
возки на основном традиционном 
маршруте Китай – Европа – Ки-
тай в этом году снизились на 
25% перевозок, этот результат 
впечатляет. Потерянный объем 
удалось заместить белорусскими 
и российскими грузами. К при-
меру, контейнерный транзит по 
направлениям Китай – Россия – 
Китай в 2022-м вырос в 4,5 раза.

В перевозке грузов между Ка-
захстаном и Китаем ҚТЖ тоже 
приближается к историческому 
максимуму. За 11 месяцев этого 
года перевезено 21,25 миллиона 
тонн, что на 14% больше того 
же периода 2021 года. При этом 
из Казахстана в КНР перевезено 
12,01 миллиона тонн (+13%), 
а из Китая в Казахстан – 9,24 
миллиона тонн (+16%).

Любовь РОВБА, Астана

РЕКОРДНЫЙ 
ГРУЗООБОРОТ
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МАУСЫМ

КӘСІБІ-НӘСІБІ

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Отандық ауыл шаруашылығы өнімдерін экспорт-
тық жөнелтуді «KTZ Express» АҚ еншілес кәсіпорны 
– «Xinjiang KTZ International Logistics Co.Ltd» ЖШҚ 
ұйымдастырды. Солтүстік Қазақстан облысынан 
қызыл жасымық Түркияның оңтүстігіне теміржол 
және теңіз көлігі тартылған орта дәліз арқылы өтеді.

Қазақстанда жасымық әзірге бірінші қажеттіліктегі 
өнім емес, бірақ оған деген қызығушылық артып келеді. 
Әлемдегі №1 жасымық экспорттаушы бүгінде Канада 
болып табылады. Түркия әдетте жасымықты Еуропаға 
немесе басқа елдерге сатады, ал Қазақстаннан ішкі 
нарық үшін арзан жасымық сатып алады. 

Қазір жасымық нарығының барлық ойыншылары 
бағаның мүмкіндігінше тұрақтануын күтуде. Қазақстан-
да да жақсы егін жиналады, бірақ пайдаланушылар 
көп емес. Керісінше, жасымық тұтыну пайызы өте 
жоғары елдер бар. 

Егер Қазақстан 100 мың тонна жасымық өсірсе, кем 
дегенде 80 мың тоннасын экспортқа жібереді. Ел ішін-
де тұтыну үшін 5-6 мың тонна жеткілікті. Жасымық 
барлық жерде қолданылмайды. Дәстүрлі түрде оны 
көп тұтынатын – араб елдері мен Үндістан. «Өндіріс 
көлемі өскеннен кейін баға бірден төмендейді. Егін 
жинау маусымының басында Қазақстанда бір тонна 
қызыл жасымыққа 280 мың теңгеден берілді, содан 
кейін баға төмендеді, – дейді Memisoglu түрік компа-
ниясының өкілі Ерзат Оспанов.

   ЭКСПОРТҚА 
   ЖАСЫМЫҚ  ЖӨНЕЛТІЛДІ   

Оқу орталығының директоры Тұрсынғали Нұрсей-
ітовтің айтуынша, бұған дейін жылына екі мыңның 
үстінде теміржолшыларды қайта даярлаудан өткізетін 
білім ордасының жұмысына кешегі пандемия аз болса 
да кері әсерін тигізген. Дегенмен, келесі жылы 2688 
маманды дайындауға өтінім алып отыр екен. Оқу 
орталығына Алматы, Түркістан, Абай және Жамбыл 
облыстарынан теміржолшылар келеді. Орталықта өз 
салаларына маманданған 17 жоғары білікті қызметкер 
дәріс береді.  Оқу-әдістемелік құралдар – «Азамат-
тық-өндірістік мінездемемен» (ГПХ) мақұлданған 
оқулықтар. Негізгі басымдық электровоз, тепловоз 
машинистерін қайта даярлауға, өндірістік қауіпсіздікті 
еңсеруге беріледі. 

– Біліктілігін көтеретін теміржолшылар еңбек өтілі-
не қарай мекемелерден жіберіледі. Оқу мерзімінде 
олардың айлық жалақысы сақталады, өндірістік қа-
уіпсіздік бойынша мамандар үш ай оқыса, электровоз 
және тепловоз машинистері 6 ай дайындалады. Олар 
Тараздағы Жамбыл жол, белгі беру және байланыс, 
электрмен жабдықтау дистанцияларындағы поли-
гондарда және орталықтағы тренажер алаңында 
сынақтардан өтеді. Барлық жағдай жасалған. 70 
адамға арналған жатақхана, спорт залы, арнайы 
жасақталған шахмат, дойбы, теннис үстелдері бар. 
Курсанттар бос уақытында спортпен айналысады, 
– дейді он жылдан астам осы орталықты басқарып 
отырған Тұрсынғали Абдалыұлы. Ол – еңбек жолын 
Тараз локомотив депосында машинистің көмекшісі 
болып бастап, осы саланың барлық сатысынан өткен 
білікті  маман.

Тараз теміржол көлігі оқу ор-
талығында ағымдағы жылы 
1021 маман біліктілігін кө-
теріп, қайта даярлаудан өтті. 

МЫҢНАН  АСТАМ  МАМАН 
ҚАЙТА  ДАЯРЛАНДЫ  

ДӘРІС

Ерман ӘБДИЕВ,
Тараз

Маңғыстау магистральдық желі 
бөлімшесіне қарасты жолдарға 
25 метрлік рельстердің орнына 
жаңадан ұзын түйіспесіз рельстер 
салынды. Атап айтсақ, Бейнеу – 
Тассай телімінде Бейнеу – Парк 
Б – Алтай – Теректі – Сам ара-
лықтарындағы 38,466 шақырым 
жолға осындай ұзын түйіспесіз 
рельстер төселді. Түйіспесіз жол-
дың буынды жолға қарағанда ерек-
шелігі – түйіспелерге жұмсалған 
бекітпелер үнем және қоршаған 
ортаға шығатын шуды азайтып, 
жылжымалы құрамның жүріс 
жайлылығын қамтамасыз етеді, 
сондай-ақ жолдың тозу деңгейін 
де азайтады. Темірбетонды шпал-
дардың қызмет көрсету мерзімі 
ағаш шпалға қарағанда 3-4 есе 
жоғары деседі мамандар. 

Жұмыс әлі жүріп жатыр, ол 
жыл соңына дейін жалғаспақ. 

Осы желтоқсан айында  Бейнеу, 
Үстірт, Сай-Өтес, Шетпе, Манғыс- 
тау, Қарақия станцияларының 
бас жолдары мен станциялық 
жолдарында жатқан 8 дана ескі 
ағаш шпалды бағыттама бұрма-
сын су жаңа темірбетон шпалды 
бағыттама бұрмасына ауыстыру 
межеленіп отыр. Жыл басынан 
бері осындай жұмыстар Сай- 
Өтес, № 7, 9 бекеттерде жүзеге 
асырылып, 4 дана бағыттама 
бұрмасы жаңартылған еді. 

   – Биылғы жыл  Маңғыстау 
– Бейнеу учаскесінде 72,6 шақы-
рымға күрделі жөндеу жоспар-
ланған. Бекет 14 – Бекет 15 ара-
лығында  21,89 шақырым,  Бекет 
3 – Үстірт – Бекет 5 аралығына 
– 28,65 шақырым, Бекет 16 – 
Тамақ – Маңғыстау станциясы 
аралығына 22,06 шақырым. Өткен 
он бір ай ішінде екі перегондағы 
жұмыстар толығымен аяқтал-
ды. Қазірде үшінші учаскедегі 
Бекет 16 – Тамақ – Маңғыстау 

ЖЫЛ  СОҢЫНА   ДЕЙІН   ЖАЛҒАСАДЫ

КҮРДЕЛІ ЖӨНДЕУ

Соңғы кезде жол шаруашылығын жаңғыртуда жетістіктер жоқ 
емес. Түйіспелі рельстер түйіспесіз рельстерге, ағаш шпалдар 
темірбетонды шпалдарға ауыстырылып, жыл өткен сайын  жол-
дар жаңарып келеді. Түбек темір жолын сауықтыру бойынша 
биылғы жылы ауқымды жұмыстар атқарылды.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Нұрсұлтан НҰРЛАНҰЛЫ,
Қарағанды

ЛОГИСТИКА

Қазақстанда өндірілетін жа-
сымықтың кезекті партия-
сы түрік еліне  жол тартты. 
Көкшетау-1 станциясынан 
Түркияның Мерсин станция- 
сына 20 футтық 20 контей-
нер жасымық тиелген жүк 
пойызы жөнелтілді.

 

Қайраттың мұнда станция кезекшісі 
болып еңбек етіп жатқанына үш жылдан 
енді асты. Транзиттік жүктер мен жолау- 
шылар пойыздары жиі қатынайтын, әрі 
кіреберістегі тұйықта жеке кәсіпорындардан 
кварцет тиелетін шағын станцияда жұмыс 
көлемі аз емес.

 – Көріп тұрғаныңыздай, пультпен басқару 
жүйесі арқылы жұмыс істеп, пойыздар-

дың қозғалысын реттеп отырамыз. Бір 
ауысымда 12 сағат жұмыс істеймін. Сол 
ауысым кезінде бұл жерден 13-14 пойыз 
өтеді. Ең бастысы – еңбек қорғау шарт-
тарын, қозғалыс қауіпсіздігі ережелерін 
сақтай отыра, қызметтік міндеттерімізді 
абыроймен атқаруға тырысамыз, – дейді 
станция кезекшісі. 

Жезқазғанның «Красная поляна» стан- 
циясында туған кейіпкеріміз теміржол 
колледжін тасымалды ұйымдастыру ма-
маНдығы бойынша бітіріп, алғашқы еңбек 

ҚАРАМҰРЫННЫҢ  СТАНЦИЯ  КЕЗЕКШІСІ 
Қарағанды ЖТ бөлімшесіне қарасты 
үшінші класты Қарамұрын станция-
сында 40 шақты үй бар. Әрине, олар-
дың көбі – байырғы теміржолшылар 
отбасы. Солардың бірі – салада 22 жыл-
дық тәжірибесі бар станция кезекшісі  
Қайрат Тәжібаев. 

жолын 1998 жылы Құлагер станциясында 
пойыз құрастырушы болып бастаған екен. 13 
жылдан кейін сол станцияға кезекші болып 
ауысқан. Қарамұрын станциясына жұмыс 
ауыстырған соң отбасымен көшіп келген.  
«Теміржолда тұрақтылық бар. Үйренген, 
оқыған жұмысым. Сондықтан өмірімді 
басқаша елестете алмаймын», – дейді Қа-
рамұрын станциясының кезекшісі.   

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

аралығына 30 жұп түйіспесіз 
жолдың 24 жұбы төселіп болды. 
Ал бөлімше бойынша жалпы 
көрсеткіштерге келсек, өткен 
11 айда қозғалыс қауіпсіздігін 
бұзу дерегі тіркелмеді. МДК жол 
өлшегіш вагонының тексеріс қо-
рытындысы да көңілден шығады. 
Жол күтімі 41 бірлікке орындалып, 
137 пайызды құрады. Жоспар 65 
бірлік болатын. Сонымен қатар, 
160 шақырым жерге малға қарсы 
жаңадан қоршау салынып, 20 
шақырым қоршау жөндеуден 

өткізілген. Тек қолайсыздық 
туғызып тұрған бір нәрсе – ауа 
райынан, яғни шаңды дауылдан 
темір жол үстін құм-топырақ ба-
сып қалуы орын алғанда пойыздар 
қозғалысына қауіп төндіреді. 
Құм басқан жерлерді тазалауға 
жұмысшылар, қажетті техникалар 
жұмылдырылып, қыруар ресурс 
жұмсалуда, – дейді Маңғыстау 
магистральдық желі бөлімшесі 
жол бөлімінің басшысы Марлен 
Көктеубаев. 

 Суретті түсірген автор                                                                                                                                            

Екінші кезекте қажетті техни-
калық және тұрмыстық көмір 
жеткізу кестеге сай орындалды 
және оны тұйықтарға жеткізу 

мен тарату қатаң бақылауда.     
– «Теміржолсу-Қызылорда» 

ЖШС теміржол көлігі кәсіпо-
рындарына қарасты заңды және 

ЖЫЛУМЕН  ҚАМТУ – ШТАТТЫҚ   РЕЖИМДЕ
Қызылорда темір жолында 
қыс маусымына дайындық 
шаралары қатарында ең 
алдымен ғимараттарды 
жылумен қамтамасыз 
ететін 8 қазандыққа және 
1621 метр жылу жүйелеріне 
күтім жасалып, қысымды 
тазалықтан өткізілді.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

жеке тұлғаларды қажетті көлем-
де жылумен қамтамасыз ету 
міндетін өз деңгейінде атқарып 
отыр. Серіктестіктің теңгерімінде 
тұтынушыларды жылумен қамта-
масыз ететін сегіз қазандық бар. 
Олардың ішінде Төретам, Жоса-
лы, Жалағаш станцияларында 
орналасқан қазандықтар көмір 
жақса, Тереңөзек, Белкөл, Шиелі 
және Жаңақорған станцияла-
рында орналасқан қазандықтар 
көгілдір отынға көшірілген, – 
дейді «Теміржолсу-Қызылорда» 
серіктестігінің бас инженері 
Насыр Абдулла.

Мекеме 2022-2023 жылдар-
дағы жылыту маусымына отыз 
үш тұтынушыға жылу жеткізуге 
келісімшарт жасасқан. Сол үшін 
жаз айларында 1621 метр жылу 
желілеріне ағымдағы жөндеу 
жұмыстарын жасап, жүйені то-
лықтай жуып-шаю мен гидрав-

ликалық сынақтардан өткізді. 
Барлық от жағушы машинистер 
арнайы киімдермен және зиянды 
жұмыстар үшін берілетін сүтпен 
қамтамасыз етілген.  Сонымен 
қатар олар арнайы оқу бағдарла-
малары бойынша оқудан өткен. 

Көмір жағатын қазандықтар 
үшін биылғы маусымға қажетті 
719 тонна қатты отынның қазіргі 
уақытта 417 тоннасы мекеме 
қоймаларына түсірілсе, 140 тон-
на тапсырыс орындаушылар 
тарапынан жөнелтіліп, қажетті 
көмірмен қамтуда кедергі бол-
майды. Ал көгілдір отын жағатын 
4 станциядағы қазандықтар 
техникалық тексеру, жөндеу  
жұмысынан өткізіліп, жылуды 
тұрақты таратып тұр. Жалпы 
аймақ бойынша жылумен қамта-
масыз ету жұмыстары штаттық 
режимде жұмыс жасауда. 

Суретті түсірген автор

Сонау өткен ғасырдың 70-ші жылдары 
Атырау-Астрахань темір жолы салынған 
кезде құрылған станция жал-жал шағыл 
құмды жерде орналасқан. Сондықтан жазды 
күндері темір жол бойын жиі құм басып 
қалады. Жергілікті теміржолшылар жолды 
тазалап, пойыздар қозғалысын қамтамасыз 
етіп отыр. 

Бұл исатайлықтардың бас ауруына ай-
налған мәселенің бірі және ол туралы көптен 
айтылып келеді. Қайсы бір жылдары жол 
қапталына жыңғыл ағашын егу жөнінде 
ұсыныс айтылған. Дегенмен, әзірге жүзеге 
асқан жоқ. Станцияда мың жарымдай тұрғын 

СТАНЦИЯ ТЫНЫСЫ

ШАҒЫН  БОЛСА  ДА  ШАРУАСЫ  МЫҒЫМ
Атыраудың Исатай ауданы орталығынан 
83 шақырым қашықтықта орналасқан 
станция – қазақтың ұлт-азаттық күрес- 
кер батыры Исатай Тайманов атындағы 
4-ші класты шағын бекет.  

ликалық маңыздағы тас жолының салынып 
жатқанына бірнеше жылдың жүзі болды, әлі 
бітетін түрі жоқ. Ай, апта сайын топырақ, 
шағыл тас, цемент, битум сынды келіп жатқан 
құрылыс материалдарында есеп жоқ. 

Станция кезекшісі Жанбота Жұмаеваның 
айтуынша, тәулігіне отыздан аса жүк пойызы 
өтеді. Осындағы «Сине-Мидасстрой» түрік 
компаниясының кірме жолына 35-40 вагон 
жүк келіп-кетіп жатады. Одан бөлек Ресей 
бағытына жүретін жүк пойыздары, жолау- 
шылар пойыздары бар. Станция ғимараты 
ескі болса да жарамды, көгілдір отынмен 
жылытылады. Шағын бекетте вагон қарау- 
шылар, байланысшы, жолшы, электрмен 
қамту мамандары бірлесе еңбек атқаруда. 

– Станцияда екінің бірі теміржолшы кәсібін 
меңгеріп, отбасын асырап отыр.  Темір жол 
мен үшін бала күнімнен таныс, ұнатқан са-
лам, әке-шешеміздің жолын жалғастырып, 
осы жерде еңбек етіп келе жатқанымызды 
мақтан етеміз, – дейді  өткен жылы Атырау 
жүк тасымалы бөлімшесі тарапынан «Жыл 
қызметкері» дипломына ие болған станция 
кезекшісі Жанбота Жұмаева.

Суретті түсірген автор

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

тұрады, 11 жылдық мектеп, медпункт, екі 
балабақша бар. 

Станция шағын болса да жұмысы қызу. 
Өйткені, өңірде Атырау-Астрахань респуб- 

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Астана



№97 (2812) 13/12/2022

rail-news.kz

3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

ПОГРУЗКА

Как сообщил заместитель директора по логистике 
Костанайского отделения грузоперевозок Ерден Ама-
нов, при плане на ноябрь в 27 600 вагонов фактиче-
ски было отгружено 28 329. В сутки этот показатель 
составил 944 вагона.

В том числе по основной номенклатуре было от-
гружено: руда железная – 10 433 вагона, что выше 
плана на 10 тысяч тонн. Руда цветная – 7 154, что 
выше плана на 91,2 тысячи тонн. Продукты перемола 
при плане на месяц 2 072 вагона было погружено                                          
2 229, что выше плана на 157 вагонов. 

Фото автора

ВСЕ  ИДЕТ  СВЕРХ  ПЛАНА

В Костанайском регионе                    
перевыполнили план погрузки 
по итогам ноября текущего 
года. 

ПЕРЕВОЗКИ

Обеспокоенные сложившейся ситуа-
цией люди бьют во все колокола. Они 
обращаются в вышестоящие инстанции 
города, в том числе и в Senim 109, но 

четкого ответа им не дают нигде.
На сегодняшний день в Караганде функ-

ционируют три компании, занимающиеся 
реализацией угля для населения, – ТОО 
Фирма «Рапид», ИП «Крылов В.И.», ТОО 
«Армандар орындалады».

Как сообщили в ИП «Крылов», проблемы 

с поставкой угля начались в последнюю 
неделю. Составы с углем задерживаются.

Буквально месяц назад в шахтерской 
столице отгрузка угля осуществлялась 
в штатном режиме. В среднем отгрузке 
подлежало до 30 вагонов в день. На стан-
ции Майкудук ежедневно загружалось 
шубаркульским углем до 50 машин, 
которые развозили твердое топливо в 
населенные пункты. При этом цена за 
тонну составляла 11 500 тенге. Стоит 
отметить, что шубаркульский уголь 
отличается хорошим качеством, имеет 
высокую теплотворную способность с 
низким процентом зольности. Однако 
сейчас жители проблемных домов вынуж-
дены использовать шлам – измельченное 
низкокачественное сырье. 

Как отметил заместитель по логистике 
филиала ТОО «КТЖ – Грузовые перевоз-
ки» – «Карагандинское отделение ГП» 
Болат Касенов, ситуация в ближайшее 
время должна стабилизироваться, и 
жители Федоровки будут обеспечены 
долгожданным углем. 

 Фото автора

Светлана МОГАЙ,
Караганда

ВРЕМЕННЫЕ  НЕУДОБСТВА  С  ПОСТАВКОЙ  УГЛЯ
В Караганде жители микрорайона Федоровка, проживающие по 
улице Вагонная, где в домах имеются собственные котельные, 
жалуются на нехватку угля. С их слов, за окном температура 
воздуха на протяжении нескольких дней составляла минус 
30 градусов, в связи с этим системы отопления находятся на 
грани разморозки, а поставщики угля в один голос твердят, 
что твердого топлива на складе нет.

РЕАЛИИ  ДНЯ
В Алматинском отделении гру-
зовых перевозок прошло расши-
ренное совещание по вопросам 
организации и обеспечения без-
опасности движения поездов в 
границах регионального центра 
управления движением поездов 
Юго-Восточного региона.

СОВЕЩАНИЕ

Строительство грандиоз-
ного проекта под названием                       
ПетроКок началось в 1920 году 
и длилось два года. По новой 
железной дороге Петропавловск 
– Кокчетав расстоянием около 
200 километров доставляли 
зерно. Первый поезд по но-
вой линии прибыл в Кокчетав                          
28 июня 1922 года. А уже через 
три года ее довели до Щучинска. 
В мае занялись укладкой пути 
на участке Курорт-Боровое – 
Акмолинск. И в 1926 году путь 
передали в эксплуатацию Ом-
ской железной дороге. Тогда и 
началась история Кокчетавской 
дистанции пути с порядковым 
номером 16.

– Сто лет назад советское 
правительство приняло ре-
шение о строительстве Пе-
тропавловско-Кокчетавской 
части для спасения населения 
от голода. Благодаря этому 
миллионы людей пережили 

голод, – рассказывает ветеран 
железнодорожной отрасли 
Вячеслав Миронов.

В период освоения целин-
ных земель была построена 
узкоколейная дорога Кокшетау 
– Володарское, которая в 70-е 
стала широкой. А еще через 
10 лет здесь построили вторые 
пути, позже участок был элек-
трофицирован. Кроме того, 
появлялись новые станции и 
элеваторы. В 1956–1958 годы 
шла укладка Средне-Сибирской 
магистрали по госплану СССР, 
часть которой проходила через 
Казахстан. Тогда был построен 
участок Кзыл-Ту – Кокчетав 
протяженностью в 204 кило-
метра. Он тоже вошел в состав 
Кокчетавской дистанции пути. 
В 1973 году впервые со станции 
Кокчетав был отправлен поезд 
на Челябинск, который проло-
жил путь в Средне-Сибирскую 
магистраль. Таким образом, 
не одно поколение железнодо-
рожников вносило свою лепту 
в развитие Акмолинского от-

деления дороги. В их числе и 
председатель регионального 
отраслевого совета ветеранов 
Серик Сулейменов, который 
также был награжден медалью 
«100 лет Петропавловско-Кок-
шетауской части». Мужчина 
проработал в железнодорожной 
отрасли почти полвека. Свою 
карьеру он начал с обычного 
рабочего, а затем более 20 лет 
был начальником железнодо-
рожного вокзала.

– Сегодня праздник труда и 
достижений! Это все заслуга 
ветеранов. Они внесли значи-
тельный вклад в эту отрасль. 
Сегодня подрастающее поколе-
ние продолжает путь. Конечно, 
этому мы очень рады. Хочу 
сказать молодым сотрудникам 
«только вперед!» – говорит 
Серик Сулейменов.

Вклад работников железно-
дорожной отрасли в развитие 
и процветание региона от-
метил и заместитель акима 
области Малгаждар Таткеев. 
В ходе выступления он поздра-

ДОРОГА  ОТМЕЧАЕТ  ЮБИЛЕЙ
Участку железной дороги Петропавловск 
– Кокшетау исполнилось 100 лет. В рамках 
празднования исторического события более 30 
сотрудников были награждены медалью «100 
лет Петропавловско-Кокшетауской части».

вил железнодорожников со 
знаменательным событием 
и передал теплые пожелания 
главы региона. 

– Железная дорога явля-
ется одной из основных от-
раслей экономики страны.                                          
Президент Республики Казах-
стан Касым-Жомарт Токаев 
всегда подчеркивает важность 
и специфику железнодорожной 
отрасли. Надеемся, что вы 
обеспечите интенсивный и 
непрерывный транспортный 
поток  в результате государ-
ственной поддержки и с честью 
выполните поставленные за-
дачи, – подчеркнул Малгаждар 
Таткеев.

– Сейчас наше предприятие – 
один из крупнейших филиалов 
в АО «НК «ҚТЖ». Мы обслужи-
ваем 113 переездов, 64 станции,                    
2 457 комплектов стрелочных 
переводов. Развернутая длина –                      
2 760,8 километра главного 
пути, 719,9 – станционных, 
1 589,8 – эксплуатационных, 
– рассказывает директор фи-
лиала ТОО «ҚТЖ – Грузовые 
перевозки» – «Акмолинское от-
деление ГП» Адильхан Дакенов. 
– Внедряющиеся  технологии 
содержания и обслуживания 
магистральной железнодо-
рожной сети, новая техника 
обеспечивают безопасность 
перевозок.

Торжественное мероприя-
тие завершилось концертной 
программой.

Айлин БАУРЖАН,
Кокшетау

Организатором двухдневного практического меро-
приятия стало управление превенции департамента 
Агентства РК по противодействию коррупции по 
Мангистауской области совместно с комплаенс-кон-
тролером АО «НК «АМТП».

Руководители и работники структурных под-
разделений порта, в том числе члены правления, 
получили навыки демонстрации личного примера 
приверженности высоким этическим стандартам 
ведения открытого и честного бизнеса.

Им разъяснили нормы антикоррупционного 
законодательства РК, рассказали о методах совер-
шенствования корпоративной культуры, следования 
лучшим практикам корпоративного управления и 
поддержания деловой репутации общества на вы-
соком уровне. 

Обучение провели на государственном и рус-
ском языках. Для наглядности работникам порта 
продемонстрировали слайды и видеоматериалы 
по теме. 

НУЖНО  НАЧИНАТЬ 
С  СЕБЯ

Работники морского порта 
Актау прошли курс обучения 
по нормам деловой этики и 
противодействию коррупции.

Любовь РОВБА,
Астана

ПРАВОПОРЯДОК

Проектировщики прибыли в Семейский регион, 
где должны определиться с местом строительства и 
приступить к планированию инфраструктуры меж-
дународного пограничного перехода Бахты. 

В работе принимают участие представители погра-
ничных и таможенных служб, СЭС и регионального 
департамента экологии. 

На основании технико-экономических расчетов 
будет предусмотрено строительство нового межго-
сударственного железнодорожного пункта пропуска 
в соответствии с требованиями правил открытия 
(закрытия), функционирования (эксплуатации), 
категорирования, классификации, обустройства, а 
также требований по техническому оснащению и 
организации работы пунктов пропуска через Госу-
дарственную границу Республики Казахстан.

Планируется спроектировать раздельные пункты 
с приемоотправочными путями и устройствами для 
организации безостановочного пропуска длинно- 
составных поездов.

Также предполагаются модернизация существующих 
железнодорожных линий, развитие станций Аягоз, 
Шар, Жыргалы и ряда разъездов, расположенных на 
железнодорожном участке Актогай – Аягоз.

ПРОЕКТ  НА  СТАРТЕ

Разработчиком технико-эконо-
мического обоснования проекта 
«Строительство третьего по-
граничного железнодорожного 
перехода на казахстанско-ки-
тайской границе с выходом 
на железнодорожный участок 
Семей – Актогай» стала Акаде-
мия транспорта и логистики.

Роман ЛЮБИМОВ,
Астана

ИНФРАСТРУКТУРА

СОБЫТИЕ

!

Мероприятие прошло под председатель-
ством директора департамента безопасности 
движения ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Ерлана Бурхутова с участием руководства 
отделения грузовых перевозок, РЦУП-2, 
инженерно-технических работников при-
частных отделов. 

По мнению Ерлана Бурхутова, на сегод-
няшний день РЦУП-2 стал одним из лидеров 
на сети железной дороги, применяющим 
передовые методы по организации продви-
жения грузовых составов, недопущению 
увеличения числа брошенных поездов, 
тем самым успешно выполняющим регу-
лировочные задания в поездной и грузовой 
работе вверенного полигона. 

На обсуждение были выдвинуты во-
просы безопасного выполнения опера-
ций по приему-отправлению поездов и 
производству маневровой работы  на 

крупных узлах: Алматы-1, 
Достык, Алтынколь, Актогай, 
Шу, Семей, Отар. Уделили 
внимание технологии расформирования 
и формирования длинносоставных и 
объединенных контейнерных поездов на 
указанных технических станциях, в том 
числе на станциях Аул, Бурундай, Шелек, 
Бесколь, Турксиб, Сарышаган. Особо 
заострили внимание на безопасности 
технологических операций, связанных с 
формированием и пропуском грузовых 
поездов повышенного веса более семи 
тысяч тонн на участке Шыганак – Шу. 

Также было отмечено, что в организации 
движения указанных поездов необходимо 
подготовить работников диспетчерского 
аппарата к порядку действий при возник-
новении сложных метеорологических усло-
вий, а также нестандартных и аварийных 
ситуаций. От успешной работы работников 
диспетчерского аппарата зависит сегодня 
работа Юго-Восточного региона.

На совещании прозвучало, что основными 
принципами в работе поездных диспет-
черов является отличное знание своего 
участка, четкие и грамотные указания, 
беспрекословное исполнение распоряже-
ний всеми участниками перевозочного 
процесса, правильное исполнение опе-
раций в поездной и маневровой работе и 
надлежащий контроль.

– Безусловно, сегодня изменилась струк-
тура поездо- и вагонопотоков, появляются 
новые маршруты перевозок взамен прежних, 
меняется привычная технология работы. Это 
вызвало изменения в методах повышения 
пропускной и провозной способности мно-
гих направлений. В этой связи необходимо 
серьезно пересмотреть технологические 
процессы и актуализировать технологию 
работы станций, участков и РЦУП в целом, 
– резюмировал Ерлан Бурхутов. 

Фото автора 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы
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ТВОИ ЛЮДИ, 
МАГИСТРАЛЬ!

Спорт

Контора передачи обеспечи-
вает прием и формирование 
пакета перевозочных и сопро-
водительных документов для 
передачи грузов в КНР, ведет 
контроль за выполнением 
плана экспортных перевозок. 
Прием импортных грузов по 
узкой колее в коммерческом 
отношении от агента КНР.

Галия Маратовна после окон-
чания Алматинского техникума 
железнодорожного транспорта 
начала трудовую деятельность 
в 1986 году на станции Защита 
оператором технической кон-
торы. Спустя год перевелась на 
станцию Жаланашколь прие-
мосдатчиком груза и багажа. В 
1990 году состоялась стыковка 
железных дорог Казахстана 
и Китая, открытие станции 
Дружба. Галия Маратовна 
без раздумья вместе с коллек-
тивом перевелась на новую 
станцию, работала старшим 
приемосдатчиком груза, а с 
1991 года – товарным кассиром.

Как говорит Галия Маратов-
на, первоначально принимали 
только местные грузы, которые 
требовались для развития 
и строительства станции. В 
основном поступали шпалы, 
щебень для возведения верхнего 
строения пути. Сотрудничество 
с Поднебесной началось с июня 

КОГДА  РАБОТА  В  УНИСОН
В любой организации есть люди, 
которые ответственно подходят 
к своему делу, работают с макси-
мальной отдачей, и даже серые, 
монотонные будни для них стано-
вятся праздником. К таким людям 
можно отнести начальника конторы 
передачи станции Достык Галию 
Кошимбаеву.

«Виталий Соколов кәсіби теміржолшы болумен қатар 
шахматты жанындай жақсы көрген ойыншы еді.  Бір-
неше республикалық және облыстық біріншіліктерде 
топ  жарып, кәсіпорынның абыройын көтерді», – деп 
еске алды спорттық шараның  ашылуында сөз сөйлеген 
депо директоры Талғат Советұлы. 

Ойшылдар ойынында Ревизорлық бақылау аппараты 
басшысының орынбасары Дархан Құндызбеков әріптес- 
терін ойсырата ұтып, жүлделі бірінші орынды иемденді. 
Вагон қараушы Андрей Швалев екінші орны алды.  Ал 
дойбы жарысынан вагон қараушы Ерлан Оразанның 
мерейі үстем болды. Екінші орынды кадрлар бөлімінің 
менеджері Баян Қонысбаев, үшінші орынды нұсқаушы 
Рахман Құдайберген алды. Үстел теннисі ойынында 
вагон қараушылар – Әміржан Байжан бірінші орын, 
Есеналы Пияев пен Әуезхан Жаскіленов екінші және 
үшінші орындарды өзара бөлісті. Барлық жүлделі орын 
иелері қаржылай сыйлықтарға ие болып, Алғыс хат алды.

Турнирдің алғашқы айналымын-
да-ақ қарсыластарынан шеберлік 
асырған   бөлімшенің «НОД-ГП» 
құрамасы турнирдің бас жүлдесін 
еншіледі. Екінші орынға Қызылорда 
локомотив пайдалану депосының 

«ТЧЭ-34» командасы шықса,     үшінші 
орын Қызылорда магистральдық желі 
бөлімшесінің «НЖС» құрамасына 
бұйырып, олардың бәрі кәсіподақтың 
арнайы кубогы мен диплом, бағалы 
сыйлығын иеленді.

Интерес к таким соревно-
ваниям, которые проводили в 
честь Дня Независимости РК, 
оказался повышенным: в них 
выразили желание участвовать 
игроки не только из Оскемена, 
но и Серебрянска, Семея, Жар-
минского района. О важности 
мероприятия говорит и тот факт, 
что его посетили директор Се-
мейского отделения грузовых 
перевозок Владимир Бабиченко 
и директор Семейского отделе-
ния магистральной сети Айдын 
Шаукежанов. 

По информации инструкто-
ра-организатора ФСК «Локомо-
тив» Армана Зайнолдинова, в 
турнире приняли участие команды 
филиала «Кедентранссервис» по 
Оскемену, Семейской дистанции 
электроснабжения по Защитин-
скому узлу (ЭЧ-18), станций 
Жарма, Оскемен-1, Семей, а 
также сборные предприятий 
Семейского отделения грузовых 
перевозок, Семейского отделения 
магистральной сети.  

– Считаю, что соревнования, 
а они являются последними в 
нашем календарном плане на 
этот год,  пройдут на высшем 
уровне, – сделал прогноз в начале 
игр Арман Зайнолдинов. – Здесь 
собрались очень сильные, опыт-
ные игроки. Все откликнулись 
на наше предложение сыграть в 
волейбол, прислали свои заявки. 

Заместитель начальника ЭЧ-18 
Кудайберген Камыспаев решил 
личным примером показать, 
какое значение имеет спорт для 
каждого человека. 

– Для меня важно, чтобы наша 
молодежь приобщалась к таким 
соревнованиям. Сам я играю давно. 
Спасибо за то, что организовали 
такую игру, – высказался он.

Электромонтеры ЭЧ-18 станции 
Кумыстау Диас Турусбеков, Иван 
Тетерин приехали из Серебрян-
ска, чтобы зарядиться хорошим 
настроением.

– Мы часто принимаем участие 
в соревнованиях на местном 
уровне, играем в свободное время  
для удовольствия. Настроены на 
победу, – заявили они. 

Команда станции Жарма приеха-
ла на соревнования по волейболу 
в Оскемен впервые, хотя ребята 
не раз участвовали в турнирах, 
которые проводили в поселке 
Жарма, селе Калбатау, в Семее. 

– Сам я играю в волейбол и 
футбол с детства, – рассказал 
начальник станции Жарма Ерсен 
Спанов. – Поэтому сегодня решил 
сам поучаствовать в первенстве. 

Открыли турнир Арман Зайнол-
динов, председатель профсоюзной 
организации предприятий по узлу 
станции Оскемен-1 Берикхан 
Тлеужанов и представитель Цен-
трального совета ОО «Казпроф- 
транс» Айгуль Жайлаубаева.

– Такое соревнование с при-

глашением гостей мы проводим 
впервые. Мы рады видеть столько 
участников!  – выступила Айгуль 
Жайлаубаева. – Этот год стал 
юбилейным для АО «НК «ҚТЖ» 
и ОО «Казпрофтранс». В течение 
года мы проводили очень много 
различных мероприятий, в том 
числе спортивных. 

Перед соревнованиями шесть                       
команд разделили на две под-
группы, и каждая из трех команд 
сыграла друг с другом. Конечно, 
игра была очень напряженной, 
долгой. Но вот объявили побе-
дителей. 

Первое место заняла команда 
филиала АО «Кедентранссервис», 
которая получила Кубок Первен-
ства по волейболу среди мужчин 
Защитинского узла. Второе место 
– у команды станции Семей, третье 
–   завоевала  станция Оскемен-1. 

Помимо этого, судьи выдели-
ли самых интересных игроков. 
Лучшим связующим был признан 
Архабек Мейменбаев из филиала 
АО «Кедентранссервис», лучшим 
нападающим – айбар Уазханов 
из Семея, лучшим защитником 
– Куандык Байбосынов из Оске-
менского эксплуатационного 
локомотивного депо. Всех по-
бедителей отметили призами, 
грамотами. А самое главное – 
они получили огромный заряд 
бодрости!

Ольга УШАКОВА, Оскемен
фото Армана  ЗАЙНОЛДИНОВА

СОРЕВНОВАНИЯ  СИЛЬНЕЙШИХ
В Оскемене прошло первенство по волейболу среди мужских команд, в 
которые вошли представители железнодорожных предприятий региона. 

ВОЛЕЙБОЛ  ТУРЫ  ӨТТІ
ҚР Тәуелсіздік күні қарсаңында қызылордалық 
теміржолшылар арасында волейболдан турнир өтті. 
Қызылорда станциясындағы салалық мекемелердің 
командаларын жинаған спорттық доданы «Қазкөлік-
кәсіп» ҚБ аймақтық филиалы ұйымдастырды.

– Тәуелсіздік күні мерекесіне орай-
ластырылған спорттық шаралардың 
шымылдығын түрген бүгінгі ойын 
жоғары деңгейде өтті. Асығы алшы-
сынан түсіп, шеберліктерін асырған 
командалар лайықты жүлде алды. 
Біздің теміржолшылар кәсіби дең-
гейдегі спортшылардан кем емес, 
шебер ойнайды, – деді бөлімшенің 
спорт секторы Бақытжан Имбергенов.

Турнир қорытындысында спорттық 
жарыстарда алдына жан салмай-
тын ардагер машинист, Қызылор-
да локомотив пайдалану депосы 
құрамасының ойыншысы Арынғазы 
Ысқақов «үздік шабуылшы», Қызыл- 
орда магистральдық желі бөлімшесі  
құрамасынан Марат Орынбасаров 
«үздік ойыншы» атанды. Қызылорда 
электрмен жабдықтау дистанциясы 
командасының ойыншысы Жаңабай 
Жұмаділдаев  «Үздік қорғаушы», ал 
«Белкөл» құрамасының ойыншысы 
Айбек Айшыбеков «үздік үйлестіруші» 
атанып, арнайы сыйлықтар алды.    

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Суретті түсірген автор

ОЙШЫЛДАР  ОЙЫНЫНДА  ОСАЛДАР  ЖОҚ
Жамбыл вагон жөндеу депосының ұжымы 
мекемеде ұзақ жыл вагон қараушы бо-
лып еңбек еткен ардагер, марқұм болған 
әріптестері Виталий Соколовты еске 
алуға арналған спорттық шара өткізді. 

Айта кету керек, жамбылдық теміржолшылар ара-
сында шахмат ойыны қатты дамыған. Қай мекемеде 
болсын ойшылдар ойынында осалдар жоқ. Тараз темір 
жол көлігі оқу орталығында өткен шахмат жарысы 
да кіл мықтыларды танытты.  «ЖамбылРемСервис» 
ЖШС тауар қабылдап-жөнелтуші Досбол Түймебек 
бірінші, Жамбыл электрмен жабдықтау дистанциясы 
өндірістік оқыту шебері Марат Кұлбаев екінші және 
Жамбыл локомотив пайдалану депосының ардагері 
Виктор Устинов үшінші орынды иеленді. 

Арсен БАЙЗАҚ, Тараз
Суретті түсірген автор

1991 года, когда прибыл пер-
вый пробный поезд из Китая. 
Одновременно на территорию 
Китая ушел состав, груженный 
окатышами. Состоял он из 
десяти вагонов и был отправ-
лен со станции Железорудной 
Соколово-Сарбайским горно- 
обогатительным комбинатом. 
И этот груз Галия Маратовна 
сдавала на китайской стороне 
по узкой колее, это первый 
опыт передачи между двумя 
государствами с заполнением 
сопроводительных ведомостей 
в соответствии с требованием 
СМГС, поистине историческое 
событие.

 Начались рабочие будни, 
первоначально больше шли 
экспортные грузы, сдавали за 
смену один состав по широкой 
колее. В 1997 году перешли 

на круглосуточный режим 
работы. Поезда досматрива-
ли совместно с работниками 
таможенной и пограничной 
службы, работники станции 
практически не имели опыта 
в этой области, но учились, 
как говорится, на лету. В день 
сдавали по десять вагонов 
груза, на следующий выезжали 
в Китай на выдачу. Товары 
принимающей стороне сдава-
ли буквально поштучно. Это 
достаточно трудоемкое дело, 
ведь приходилось выезжать 
в шесть утра, а возвращаться 
вечером, а если до 17.00 не 
успевали вернуться  из Китая, 
то оставались ночевать. Уже 
позже в составе делегации 
Галия Маратовна ездила на 
станцию Забайкальск для оз-
накомления с технологией 
работы этого пограничного 
перехода. Смотрела и изучала, 
как работают узкая и широкая 
колеи. В 1992 году была назна-
чена на должность начальника 
конторы передачи. Помимо 
решения непосредственных 
вопросов перед Галией Ма-
ратовной стояла задача гра-
мотного ведения кадровой 
политики и создания единой 
команды, способной работать 
на результат. Сегодня в конто-
ре передачи 47 работников, 

и все они трудятся в единой 
связке. Руководство оценило ее 
профессиональные качества,  
в 1999 году она  удостоилась  
высшего отраслевого знака 
«Почетный железнодорожник». 

С целью обмена опытом 
Галия Маратовна посетила по-
граничные станции в Украине 
и Беларуси, посмотрела новые 
технологии и программы. А в 
2013 году коллектив станции 
Достык добился перевыполне-
ния плана, где результат  пре-
взошел все ожидания,  экспорт 
составил больше 12 миллионов 
тонн. И здесь прямая заслуга 
работников конторы передачи. 
В 2019 году ее, как талантливо-
го руководителя, включили в 
состав делегации в Москву для 
внедрения новой технологии 
по контейнерным поездам, 
совместно с экспедиторской 
компанией  ОТЛК. 

– Для меня родная станция 
Достык – мой яркий путь, моя 
школа жизни, ведь здесь я 
раскрылась в своей профессии, 
меня окружают единомышлен-
ники, люди, которые трудятся  
на благо магистрали и  кото-
рым бесконечно благодарна, 
– говорит Галия Маратовна.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

 Фото автора 

Бұл шараларды өткізуге негіз 
де жоқ емес. Себебі ағымдағы 
жылы диспансерлік есепте 
тұратын теміржолшылар саны 
біршама артып отыр. Мәселен, 
ВЧДЭ-23 бойынша – 38, ТЧЭ-
24 мекемесінде – 92,  Аягөз 
локомотив пайдалану депо-
сында 55 адам арнайы тізімге 
алынған. Желі бойындағы өзге 
мекемелер бойынша да дәрі-
герлердің назарына іліккендер 
жетерлік. Сондықтан медицина 
саласының қызметкерлерімен 
тығыз байланыс орнатылған. 
Биылғы жылдың басынан 
бастап, «Павлодар теміржол 
ауруханасы», Семейдегі №1 
аралас типті аурухана және 
Аягөз қаласындағы «Қазығұл» 
емханасының қызметкерлері 
жоспарлы және кезектен 
тыс медициналық тексеру 
жұмыстарын жүргізіп жатыр. 
Электронды келісімшарт 
бойынша мұндай жұмыстар 
жылдың аяғына дейін жалға-
сатын болады.

Осы өткізіліп жатқан ша-
ралар аясында медициналық 
тексерулер жылдағыдан да 
күшейтілді. Мәселен, өн-
дірістік дәрігер мен фельд-
шерлер машинистердің жұмыс 
орындарында да тексерулер 
жүргізіп, еңбек қарқынын 
медицина қызметкерінің 

көзімен байқап көруді жолға 
қойған. Бұл орайда әсіресе 
гипертониялық сырқаттармен 
диспансерлік тіркеуде тұрған 
локомотившілер қауымына 
ерекше назар аударылуда. 

– Сондай-ақ, локомотив 
бригадаларының жұмыс 
сағаттарының асып кетпеуі, 
еңбек және демалыс режимін 
сақтаулары тұрақты қадағала-
нады. Машинистердің өндіріс 
барысындағы техникалық-ұй-
ымдастыру жұмыстарын 
дұрыс жүргізуі, технологиялық 
үдерістерді іске асыруда тех-
никалық қауіпсіздік ереже-
лерін сақтаулары да ұдайы 
назарда ұсталуда. Ағымдағы 
жылдың он айы семейлік 
машинистер үшін ешқандай 
келеңсіз оқиғаларсыз өтті. 
Еңбекті қорғау аясындағы 
ұйымдастырылған бұл ша-
ралар жұмыс  барысындағы 
қауіпсіздікті  тіптен нығайтып, 
өндіріс өнімділігін де еселей 
түсетіні анық, – дейді Семей 
ЖТ бөлімшесінің еңбекті 
қорғау бөлімінің жетекші 
инженері Бекзат Кәрімханов. 

Бөлімше бойынша рейс 
алдындағы және ауысымнан 
кейінгі дәрігерлік тексеру-
лер жүргізілетін станциялар 
саны да көбейтілген. Мұндай 
қадағалау шаралары Суық-

Бұлақ, Шаған, Үш-Биік, Таңсық, 
№27 жолайрық, Жалпақ, 
Белағаш, Шоптығақ сынды 
шағын айырма пункттерде де 
жүргізіліп жатыр. Ал тексеруге 
келмеген немесе бас тартқан 
теміржолшылар міндетті түрде 
тәртіптік жазаға тартылады. 
Дегенмен, соңғы айлардағы 
көрсеткіш бойынша ондай 
келеңсіз оқиғалар тіркелмеген.

Сол тәрізді аязды күндері 
станция басында, ашық да-
лада, желдің өтінде еңбек 
ететін теміржолшылар қы-
зметі де айрықша назарға 
алынған. Оларға үсік шалуға 
қарсы арнайы жақпамай 
да беріледі. Әсіресе, қысты 
алғаш рет өткізіп отырған 
теміржолшылар алғашқы 
кезекте назарға алынуда. 
Биылғы жылы олардың саны 
артып отыр. Яғни 102 адам 
жаңадан қабылданыпты. 
Олардың жанына тәжірибелі 
мамандар бекітіліп берілген. 
Теміржолшылардың өмірі мен 
денсаулығын сақтау жолын-
дағы қолға алынған осындай 
ілкімді шаралардың нәтиже-
сінде болса керек, ағымдағы 
жылдың 10 айында жұмыс 
орындарында ешқандай тө-
тенше жағдай тіркелмепті.

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Семей
Суретті түсірген автор

ТЕМІРЖОЛШЫ  ДЕНСАУЛЫҒЫ –
ДӘРІГЕРЛЕР  НАЗАРЫНДА    

Семей темір жолында 
еңбекті қорғау шаралары 
аясында теміржолшылар 
денсаулығына баса көңіл 
бөлінеді. Бұл орайда жыл 
бойына түрлі акциялар 
мен ашық есік күндерін 
ұйымдастыру да дәстүрге 
енген.   


